
Oriveden lukio / YHR 

aika: TO 1.12.2022 klo 14.15 

paikka: hissan luokka (B106) 

läsnä:  Eemeli Pienimaa, Hanne, Ilkka Laulainen, Tuija Koivisto, Janne Mäkinen 

 

1. Avaus klo 14.20 

- päätetään kokouksen sihteeri ja pj:  

   Ilkka  Laulainen pj, Janne Mäkinen  siht- 

2. Tiedoksi 

- TeaViisari -kysely: Oriveden lukio palautettu 4.11. mutta ei ole mennyt perille. Asia on nyt 
kunnossa ja kysely on THL:ssä. 

- kouluterveyskysely 2023: Oriveden lukio on mielellään mukana kyselyssä. 

- toimintamme arviointia: seur. kokouksessa vuoden 2023 alussa arvioimme yhteisöllisen 
opiskelijahuollon toimintaa syyslukukauden 2022 osalta 

3. Miten auttaa ja tukea opiskelijaa keskittymään tuntityöhön? 

- missä määrin esim. kännykkä ja läppäri ovat tärkeä oppimisen välinen ja missä määrin 
oppimisen este? Aihetta on käsitelty viikkopalaverissa 29.11. Jatkamme asiasta keskustelua. 

- asian laillisuusperiaatteet selvitettävä ensin huolellisesti plus mahdollisia kokemuksia miten 
muissa lukioissa → rehtori. selvittää OPH:n, Opetus- ja kulttuuriministeriön, eduskunnan 
oikeusasiamiehen viraston sekä Suomen Lukiolaisten liiton kannan asiaan sekä millaista 
kännykänkäyttökulttuuria muissa lukiossa on. 

- jos olisi joku tempaus, jonka opiskelijakunta järjestää → pyritään siihen, että opiskelijat 
luovuttavat emmekä me ota pois  → parhaimmillaan opiskelijat huomaisivat toiminnan edut ja 
hyödyt 

- kännyköiden luovuttaminen oppimistilanteen alussa vaatii hyvän valmistelun, joten realistista 
päästä uuteen käytänteeseen ensi lukuvuoden alusta: voiko sitä ennen tehdä jotain pilotointia tai 
tempausviikkoa + tiedottaminen jo keväällä  ja tiedottamisen pohjana jo pilotoinnista kokemuksia 

- tempaus, jossa esim. sähkötön koulupäivä, jolloin ei kännyköitä eikä läppäreitä 

 

  



4.  Kuraattorin, terveydenhoitajan, koulupsykologin akuutit asiat? 

- hyvinvointialueelle siirtyminen tuo mm. seuraavia muutoksia 

- opiskelijahuolto ei tämän hetken tiedon mukaan voi käyttää Wilmaa, joten   
opiskelijahuolto on vuoden  alussa aika työkyvyttömässä tilassa 

- tietosuoja ei mahdollista nyt että kahden eri organisaation työntekijät käyttäisivät        
samaa  rekisteriä 

 - opettaja ei saa kerätä yhteystietolistaa huoltajista toimitettavaksi opiskeluhuollolle 

 - EU:n yhteinen tietosuoja-asetus: voiko sitä ohittaa? Se nyt oikeusoppineiden 

    mietinnässä 

 - whatsup -ryhmiä ei saa opiskeluhuollossa enää käyttää tietoturvan  

   puutteellisuuden vuoksi  

- ongelma: muutosta valmisteltu vuosia ja nyt kolme viikkoa aikaisemmin käy ilmi tämmöinen 

- opiskeluhuollon yhteystiedot muuttuvat:  @pirha.fi -osoitteet, Tuijan työnumero ei vaihdu, 
mutta Eemelin ja Hannen suhteen emme vielä tiedä 

 

-koulupsykologin toiseen virkaan yksi hakija ja rekrytoinnin lopputulos selviää lähiaikoina 

-Kultavuoren koululle tulee terveydenhoitaja 5.12. alkaen (Tuija perehdyttämässä 2.12.)) 

 

5. Ryhmänohjaajan rooli ja tehtävät? 

- miten voisimme parantaa opiskelijoittemme hyvinvointia ja viihtyvyyttä selkeyttämällä 
ryhmänohjaajan toimenkuvaa - vai voimmeko? 

Paikalla ei yhtään ryhmänohjaajaa eikä opiskelijaa, joten asia jätettiin käsittelemättä. 

Pedanetissä on aiheeseen liittyvää aineistoa (Minna H. tietää enempi asiasta) 

  



6. Muita asioita: 

- YHR-toiminnan tarkoitus vesittyy, koska paikalla ei opettajia/opiskelijoita → voiko paikallaoloa 
velvoittaa esim. kiertävin vuoroin.  Jotta yhteisöllistä opiskeluhuoltoa voidaan kehittää, pitää 
saada enemmän kehittäjiä. 

- Satu-Leena Pauniaho, nuorisovastaanoton nuorisopsykiatri: mahdollisesti vierailulle koululle, 
mikä olisi erittäin toivottavaa koulun kannalta.  

- Tuija pöo Tampereella koulutuksessa  (Seta, Sinuiksi r.y.) esitteli yhdenvertaisuussitoumuksen, 
jonka voisimme ottaa osaksi turvallinen tila -toimintamalliamme. 

 

7. Kokouksen päättäminen 

- Puheenjohtaja päätti kokouksen  klo 15.30 

 


